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Amikor a hétfő délelőtti rendezvényre megkaptuk a meghívót, bevallom őszintén, fogalmam sem volt, sporteseményre vagy 
környezetvédelmi megmozdulásra hívnak bennünket. Csak a mellékelt magyarázat és program alapján világosodott meg, hogy az 
ökolimpia az tulajdonképpen a kettőnek egyféle ötvözete.           

A Nőjünk fel a természettel összhangban mottóval a Szerb Olimpiai Bizottság (OKS) által útjára indított, elsősorban az általános 
iskolásokat megcélzó szórakoztató projekt alapvető célja, hogy a gyerekek a sport és a szórakozás, a különböző sportműhelyek, 
versenyek és vetélkedők révén az olimpiai szellem részeseivé váljanak, megismerjék a valódi olimpiai értékeket, megértsék és tuda-
tosítsák magukban a környezetvédelem fontosságát.

Az Ökolimpia Magyarkanizsa főterén, a városháza előtti kis parkban vette kezdetét, ahol a diákok öt tuját ültetettek el az olimpiai 
karikák elhelyezkedésének formájában. 

Az alkalmi pólókba bújt kisdiákokat és tanáraikat elsőként dr. Bimbó Mihály, a város polgármestere köszöntötte, aki – mint 
korábbi aktív sportember – külön örömének adott hangot, hogy városunkban egy ilyen jeles rendezvényre kerülhetett sor. A polgár-
mester után Ryan Rolands, az Egyesült Államok belgrádi nagykövetségének, a projekt fő támogatójának képviselője, őt követően 
pedig Nataša Janković, az OKS képviselője szólt az egybegyűltekhez.

– Az érdekes foglalkozásokon reményeink szerint a gyerekek nagyon sok új dolgot megtanulnak majd, közelebb kerülnek az 
olimpiai eszméhez, az olimpiai értékekhez, mint a játék öröme, a sportszerűség, a versenytárs iránti tisztelet, a szellem, a test és 
a lélek egyedisége, ezzel párhuzamosan megismerkednek és megbarátkoznak a környezetvédelem legfontosabb célkitűzésivel és 
elvárásaival is. A rendezvény záróeseménye az igen látványos, úgynevezett ökofoci, amelyet egyedi szabályok szerint játszanak a 
vegyes, fi úkból és lányokból álló csapatok. Az újrahasznosított anyagból készült labdát a játékosok seprűkkel igyekeznek beterelni 
az ellenfél kapujába – nyilatkozta Janković.

– Számunkra azért is fontos ez a rendezvény, mert egyrészt hosszú távon Magyarkanizsán a tömegsportot szeretnénk népszerű-
síteni, másrészt az Ökolimpia üzenete gyakorlatilag ugyanaz, mint a mi Ifjúsági Irodánké, nevezetesen, hogy minél több gyereket 
vonzzunk ki a természetbe, hogy sportoljanak, mozogjanak, hogy már gyermekként szokjanak hozzá az egészséges életvitelhez 
– mondta Krekuska Róbert, a magyarkanizsai Községi Tanács idegenforgalmi, ifjúsági- és sportmegbízottja. – Mi azt szeretnénk, 
hogy diákjaink, kis sportolóink úgy cseperedjenek fel, mint ahogy a ma itt elültetett tuják fognak. Ha megfelelő helyre megfelelő 
fát ültetünk, az szépen fog fejlődni. Ugyanúgy, ha törődünk a gyerekekkel, ha rendszeresen foglalkozunk velük, ők is úgy fejlődnek 
majd, mint ezek az elültetett fák.

Az Ökolimpia, amelyen a magyarkanizsai diákok nagyszerűen szórakoztak, csak egy az olyan rendezvények sorában, amelyek 
hasznos, szórakoztató, egyben tanító és nevelő időtöltést biztosítanak a gyerekeknek, és amelyek végső hozadéka majd csak néhány 
év múlva mutatkozik meg, fő célkitűzése viszont máris egyértelmű: egészséges, sportbarát és természetszerető nemzedékek kine-
velése Szerbiában.
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